
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 19 af 16. august 2019 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Martin Geertsen (V). 
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Spørgsmål 

Hvornår forventer ministeren at gennemføre tredoblingen af bo- og gaveafgiften for fa-

milieejede virksomheder, som det også fremgår i regeringens forståelsespapir? 

 

Svar 

En central målsætning for denne regering er at trække Danmark i en mere økonomisk ret-

færdig retning. Vi vil skabe et mere retfærdigt samfund, hvor de bredeste skuldre bærer de 

tungeste byrder. 

 

I Socialdemokratiets udspil ”Danmark er for lille til store forskelle” indgår derfor bl.a. at tilba-

gerulle den tidligere regerings lempelse af bo- og gaveafgiften for virksomhedsarvinger. 

En skattelettelse, der koster en milliard kroner årligt, og som primært går til dem, som i 

forvejen er blandt de allermest velstillede danskere. Samtidig vil vi se på mulighederne for 

at lempe adgangen til henstand, så vi sikrer, at bo- og gaveafgiften kan betales af de lø-

bende overskud i virksomheden. 

 

Regeringen er som bekendt en mindretalsregering, hvorfor regeringen vil afdække mulig-

hederne for et sikre flertal bag forslaget. 
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